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Адны бягуць ад 
пастак і засад, другія 
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 апытанне

партнерства

Артур Вольскі

13-15 кастрычніка 2018 года 
дэлегацыя Гарадоцкага раёна на чале 
са старшынём райвыканкама Пятром 
Карабачом наведала Гурджаанскі 
муніцыпалітэт Грузіі.

14 кастрычніка была падпісана дамова 
аб супрацоўніцтва паміж Гарадоцкім 
райвыканкамам і Гурджаанскім 
муніцыпалітэтам, якая прадугледжвае 
развіццё інвестыцыйнай і інавацыйнай 
дзейнасці, абмен вопытам паміж 
органамі мясцовага самакіравання 
і грамадскімі арганізацыямі, удзел 
у сумесных выставах і творчых 
праектах.

Узаемаадносіны таксама будуць 
развівацца ў сферах эканомікі, 
адукацыі, аховы здароўя, культуры, 
спорту і турызму паведамляе аддзел 
ідэалагічнай работы, культуры і 
па справах моладзі Гарадоцкага 

райвыканкама.
Па інфармацыі з адкрытых сродкаў у 

Гурджаанскім раёне па стане на 2016 
год пражывала каля 54 тысяч жыхароў 
і ёсць 31 населены пункт.

Істотна, што ў Гурджаанскім раёне 
налічваецца каля 400 архітэктурных 
помнікаў, у тым ліку захаваліся храмы 
V і VI стагоддзяў. Самым вядомым 
храмам раёна лічыцца Гурджаанская 
Квелацмінда. Сярод асноўных помнікаў 
раёна: Вачнадзіанская Квелацмінда (VIII 
стагоддзе), Сабор Богамаці ў Чарэмі, 
храм Санагіра, манастыр у Зэгаані, храм 
Сабацмінда (XVII), храм Святога Мікалая 
(VI), храм «Квавіс» у Ахашэні, храм 
Сьв. Таццяны ў Гурджаані , комплекс 
Амаглеба (Вазнясенскі) у Вэджіні, храм 
Квелацмінда ў Веджіні і іншыя.

Квелацмінда — праваслаўны 
манастыр у Гурджаанском раёне 

Грузіі, у васьмі кіламетрах ад вёскі 
Вачнадзиани (быўшы. Шрома). У VI — 
VII стагоддзі ў манастыры знаходзілася 
трохнефная базіліка, заходняя частка 
якой была пашкоджана апоўзнем. 
Фрагменты пабудовы можна бачыць 
яшчэ цяпер. Пазней, у канцы VIII — 
пачатку IX стагоддзя была пабудавана 
купальная царква Квелацмінда (Усіх 
Святых). Царква пабудавана з каменю 
і цэглы.

Квелацмінда адносіцца да 
пераходнаму перыяду грузінскага 
дойлідства (VIII — пер. Пал. X), гэта адзін 
з самых значных і высокамастацкіх 
помнікаў. Манастыр меў высокую 
агароджу з брамай на заходнім баку.

Гурджаанскі раён знакаміты сваімі 
вінаграднікамі дастаткова назваць такія 
мясціны раёна, як Ахашэні, Вазісубані, 
Мукузані ...

У гэтым годзе знакаміты грузінскі 
гразевы курорт Ахтала ў самім горадзе 
Гурджаані прададзены з аўкцыёну за 

Гарадок будзе супрацоўнічаць з гістарычным грузінскім гора-
дам Гурджаані.

3,76 мільёна лары (больш 1,528 мільёна 
даляраў). Рэкрэацыйны курортны 
комплекс купіла кампанія Global Vic-
tory Georgia — дачка Global Victory 
Investments Limited, зарэгістраванай 
у Аб’яднаных Арабскіх Эміратах, 
паведамляе ІА «Навіны-Грузія» са 
спасылкай на Нацыянальнае агенцтва 
дзяржаўнай маёмасці міністэрства 
эканомікі і ўстойлівага развіцця Грузіі.

Па інфармацыі аддзела ідэалагічнай 
работы, культуры і па справах моладзі 
Гарадоцкага райвыканкама наступным 
крокам будзе наданне канкрэтыкі 
заключанай дамове ў сферах эканомікі, 
адукацыі, аховы здароўя, культуры, 
спорту і турызму. Плануецца запрасіць 
грузінскіх партнераў наведаць 
Гарадоччыну пад час святкавання 75 
годдзя вызвалення Гарадоцкага раёна 
ад фашысцка-нямецкіх захопнікаў 24 
снежня гэтага году.

л. антонаў
http://haradoktour.by

Супрацоўніцтва з Гурджаані

В предпоследнем матче 
финальной части чемпионата 
Витебской области по футболу 
ФК «Детскосельский» вышел 
на втором месте. И только 
проигрыш ФК «Глубокое» 
и проигрыш в последнем 
финальном матче лишил 
бы наших футболистов 
серебрянных медалей. Но 
этот пессимистический 
сценарий не для нынешнего 
сезона — лучшего в истории 
городокского футбола. Да, 
глубокские футболисты четыре 
раза поразили наши ворота, 
но последний раз при счете 
6:3 в нашу пользу, когда исход 
матча был решен.

Ведь попасть под каток 
нашей команды и выстоять 
в этом сезоне мало кому 
удавалось. Особенно, если 
наша команда в сильнейшем 
составе. Вновь ударную игру 
продемонстрировал Олег 
Слаутин, который забил первых 
четыре мяча в глубокские 
ворота и ассистировал при 
пятом мяче, который забил 
Илья Мялик. А окончательный 
счет установил наш бомбардир 
Виктор Рудов.

Теперь все наши надежды 
на последний матч, где 

решится судьба золотых 
медалей. Верим, что победа 
над «Полоцкгазом» поплечу 
нашей команде, которая уже 
обыгрывала футболистов 
с города над Двиной в 
финальном матче Кубка 
области в Бешенковичах—6:3.

Именно та победа и вывела 
ФК «Детскосельский» в 
отборочные игры Кубка 
регионов Беларуси на его 
обладателя «Энергетик — 
БГАТУ» из Минска. После 
обидного поражения на 
своем поле 0:1 от столичного 
клуба больше всего верилось, 
что наша команда без своих 
лидеров Олега Слаутина, 
Сергея Вехтева и Андрея 
Баранка способна дать бой и во 
втором матче. Но его результат 
превзошел все ожидания. ФК 
«Детскосельский», усиленный 
бомбардирами Киташевым и 
Клоповым, не оставил шансов 
обладателю Кубка регионов на 
продолжение борьбы.

Этот матч прошел в упорной 
борьбе, когда даже грубая 
игра хозяев не остановила 
наших футболистов. Сначала 
в самом начале матча Илья 
Мялик на 4-й минуте вывел 
городокскую команду вперед 

и сравнял счет двух матчей. 
Потом на поле завязалась 
упорная борьба, где хозяева 
имели территориальное 
преимущество, но пропускали 
наши контратаки. Но на 35 
минуте они сумели сравнять 
счет, проведя незадолго до 
этого четыре угловых подряд 
у наших ворот. Но через 
шесть минут блестящий удар 
из-за пределов штрафной 
Константина Киташева 
застал столичного голкипера 
врасплох и со счетом 2:1 в нашу 
пользу завершился первый 
тайм.

Во втором тайме хозяева 
кинулись отыгрываться, вновь 
выполнили серию угловых, 
но пропустили нашу атаку и 
заработали пенальти. Только 
на 56-й минуте Константин 
Киташев не реализовал 
одиннадцатиметровый. Обла-
датели Кубка продолжали 
давление на наши ворота, но 
на 70-й минуте мы ответили 
атакой и Дмитрий Шило 
забивает очень важный гол.

А через семь минут Артем 
Клопов, получив мяч от 
голкипера, ушел в отрыв и 
доводит счет до разгромного 
4:1. Хозяевам только и удалось, 
что в оставшееся время уйти от 
разгромного счета, забив мяч 
престижа. Репортаж об этом 
матче в группе «Футбольный 
клуб «Сенно» вёл Алексей 
Кодьман и его фото есть 
здесь: — https://vk.com/
club70749215

Эта победа вывела наш клуб в 

полуфинал, где ему предстоит 
сразиться с обладателем 
Кубка Минской области из 
Солигорска уже в эту субботу 
на своем поле. А в воскресенье 
провести решающий матч в 
первенстве Витебской области. 
Вот такой футбольный уик-энд 
ждет Городок в конце октября.

л. антонов
http://haradoktour.by

Ад рэдакцыі: 27 октября в 
Кубке регионов наш клуб под 
проливным дождем уступил 
“Горняку” – 0:2, а 28 октября 
проиграл ФК “Полоцкгаз”1:2  
и стал вице-чемпионом 
Витебской области. 

В субботу и воскресенье 20 и 21 октября городокский 
футбольный клуб доставил большую радость 
любителям спорта. Сначала была добыта победа у 
глубокских футболистов со счетом 6:4 и как минимум 
обеспечено второе место в чемпионате Витебской 
области. А в воскресенье была добыта историческая 
виктория в гостях над обладателем Кубка регионов 
Беларуси «Энергетик — БГАТУ» — 4:2.

 «детСкоСельСкий»  обеСпечил 
"Серебро" и вышел в полуфинал 

футбол

Апытанне з’явілася ў групе 
20 кастрычніка на тыдзень 
пры ананімных адказах. Гэтае 
пытанне прагледзіла 2 200 
наведвальнікаў групы і 116 
выбрала свой адказ – кожны 
дваццаты наведвальнік.

Большасць рэспадэнтаў – 70 са  
116 не пагадзілася з прапановай 
А. Лукашэнкі адпраўляць 
студэнтаў на летніх канікулах у 
армію. У працэнтным вылічэнні 
гэта – 60,34%. 

Пра тое, што “Мне ўсё роўна” 
заявіла 22 галасы – 18,97%. 
Зацікавіла прапанова кіраўніка 
краіны толькі 18 чалавек – 
15,52%. Паставіла накіраванне 
ў армію  ў залежнасць ад 
факультэта навучання 6 чалавек 
– 5,17%.

Адначасова з апытаннем у 
сетцы ВК апытанне праводзілася 
і ў нашай групе ў ОК. Там з 1 900 
наведвальнікаў на апытанне 
адказала толькі 32  наведвальніка 
– адзін з 60. Нязгоду з 
накіраваннем летам у армію 
выказала 65,6%, а пагадзілася  
з прапановай кіраўніка краіны 
– 6,25%.  Як бачна на ОК вынік 
яшчэ больш несуцяшальны для 
нашага кіраўніка.

Толькі ці ўлічвае гэты кіраўнік 
грамадскую думку?

л. антонаў

Ў групе “Haradok.
info — новостной 
паблик Городка” было 
праведзена апытанне:  
“Лукашэнка прапана-
ваў адпраўляць сту-
дэнтаў у армію на 
летніх канікулах. Вы 
згодныя?”

чытачы не 
ўхваляюць 
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крымінал

пра ваўкоў

Сорвался с цепи и убежал. 
Это было первое, о чем 
подумала городокчанка 
Мария Мозжарова, когда 
утром обнаружила пустую 
будку и оборванную цепь. Ее 
любимого Бима, с которым 
она бок о бок прожила 12 лет, 
и след простыл.

— Муж вышел во двор, он 
у меня охотник в прошлом, 
осмотрелся и говорит: «О, 
так тут же следы волчьи!» 
Ну мы скорее в хату. Хорошо 
хоть у мужа ружье охотничье 
осталось. Мало ли что... 
— дрожащим голосом 
вспоминает то утро Мария 
Ивановна.

Семья Мозжаровых до 
последнего отказывалась 
верить, что к ним в гости 
заходили волки. Это же город, 
а не глухая деревушка. Да 
и дом стоит у оживленной 
трассы. Ну какие тут волки 
могут быть? Сомнения 
рассеялись следующим утром, 
когда Мозжаровы узнали, 
что соседская собака тоже 
бесследно исчезла. Соседи 
собрались, потолковали и 
решили впредь уцелевших 
собак запирать в сарае либо 
забирать на ночь в дом. 
После инцидента на улице 
Яблоневой, на которой и 
случились три нападения 
волков, включили фонари. До 
этого, как говорят горожане, 
ночью у них было хоть глаз 
выколи.

Светлана Васильева живет 
на другой улице — Северной. 
А проблема у нее та же. На 
этой улице жертвами хищника 
уже стали четыре домашних 
питомца.

— Напасть какая-то, — 

двумя словами описала 
суть проблемы Светлана 
Васильева. — Прихожу домой, 
а соседка и говорит, что у 
нее собаку «сняли». А собака у 
нее большая была. Я кинулась 
к будке своего Мухи. Так 
обрадовалась, когда нашла 
его живым. Он весь колотился 
от страха. Покормила его и 
пошла спать. Муха остался 
в будке. Но у него был лаз в 
сарай. А утром встаю — 
Мухи нет. Только пустая цепь 
на земле лежит... Ни крови, ни 
шерсти, только волчьи следы 
повсюду. Зачем он только из 
сарая вылез?..

...Три дня спустя волки 
утянули на улице Северной 
еще одну собаку, а местные 
жители видели хищников в 
поле через дорогу от дома 
Васильевых. Протяжный 
волчий вой в ту ночь с ужасом 
слушали всей улицей.

Светлана Васильева: — 
Коты домой бегут на ночь. 
Обычно не дозовешься. А тут 
только откроешь дверь, они 
в хату ломятся...

Слухи о нападениях серых 
сарафанное радио разнесло 
быстро. Говорят, волки даже 
засветились на камере 
видеонаблюдения в центре 
города. Теперь жители 
окрестных улиц по вечерам 
ходят минимум по двое. Детей 
на улицу одних стараются не 
пускать. Светлана Васильева 
работает дояркой на ферме. 
До нее от дома полкилометра. 
Рабочий день начинается 
рано, поэтому на ферму 
Светлана уходит затемно. 
Из средств самообороны — 
фонарик и уверенность в 
себе.

— Возле фермы тоже 
ходят, воют. Наверное, 
телят чуют. Но сторожа 
наши на ночь закрывают 
все двери в коровник. 
Инцидентов не было. Раньше 
у нас много бездомных собак 
околачивалось около фермы. 
Штук пятнадцать, не меньше. 
Теперь ни одной. Вообще 
ни одной, — подчеркивает 
Светлана Васильева. — То 
ли сами куда ушли, то ли их 
тоже волки порешили...

Свою историю в «копилку» 
нападений на собак добавляет 
Татьяна Шейнич, жительница 
улицы Пригородной на 
противоположном конце 
Городка:

— В полчетвертого утра 
слышу дикий визг своей 
собаки. Подумала, сцепился с 
какой-то дворнягой. Открыла 
форточку и крикнула: «Рекс, 
успокойся!» Утром вышла во 
двор, посветила фонариком 
в сторону будки, а там 
какое-то кровавое месиво: 
недоеденное тело и лапки. Я 
лопату об землю, велосипед 
в руки — и на работу. Тишина 
стояла звенящая. Ни одна 
собака не тявкнула, все 
затаились ...

Я написала в райисполком 
заявление в «Одно окно». 
Там пообещали обращение 
рассмотреть. Удивились? 
Да нет. Сказали: «Женщина, 
успокойтесь. Вы уже не 
первая на этой неделе, кто 
обращается к нам с такой 
проблемой». Собак волки съели 
на улицах Правды, Толкачева, 
Северной, Яблоневой... В 
агрогородке Веремеевка у 
одного человека сразу трех 
заели…

комментарий в тему
Сергей РЕДНЕНКО, пред-

седатель Витебской 
областной организационной 
структуры РГОО «БООР»:

— За год стая из десяти 
волков съедает больше дичи, 
чем отстреливает районное 

подразделение БООР. 
Поэтому мы активизировали 
работу по добыче хищника. 
В этом году на территории 
страны БООР отстрелял уже 
190 волков. Это намного 
больше, чем в прошлом году. 
Для активизации охотников 
мы приняли решение за три 
добытых волчицы или за 
пять волков давать большую 
скидку на добычу взрослого 
лося. В прошлом году, 
например, люди жаловались 
на старого волка-одиночку, 
который заел несколько 
собак. Я направил в эти 
деревни своих охотоведов, 
которые убили хищника. 
Сейчас есть обращения по 
нападению волков на скот, 
пасущийся в полях. Наши 
специалисты выезжают на 
такие инциденты. Но добыть 
волка непросто: он зверь 
осторожный. Охотиться на 
него лучше зимой, когда 
его можно выследить по 
оставленным на снегу следам. 
В основном волки в деревню 
не ходят: боятся людей. 
На собак может нападать 
старый или больной волк, 
которому не догнать дичь 
в лесу. По Городокскому 
району обращений пока не 
было. Вообще обращение 
может поступить как от 
администрации сельсовета 
и райисполкома, так и 
от населения... Если оно 
поступит, будем работать.

Павел ВЕЛИГУРОВ, науч-
ный сотрудник Научно-
практического центра НАН 
Беларуси по биоресурсам:

— В последние годы 
численность волков 
значительно не менялась: 
их количество составляет 
примерно 1500 особей. В 
Городок, возможно, заходят 
волки-одиночки, которые 
не могут добыть еду в стае. 
Есть вариант, что это гибрид 
волка и собаки. Гибриды 
меньше боятся людей, более 

наглые. Отличить «чистого» 
волка можно по серо-рыжему 
окрасу шерсти и волчьему 
профилю. У гибридов 
обычно видны примеси той 
породы собаки, с которой 
волк скрещивался. Следы 
лап у них принципиально не 
отличаются…

Что делать с диким зверем, 
который пугает жителей 
Городка, и кто должен 
заниматься его отловом? 
Директор районной 
структуры Белорусского 
общества охотников и 
рыболовов Юрий Леонов 
уточняет: «Городок, как и 
любой другой населенный 
пункт, не входит в состав 
охотничьих угодий. Поэтому 
не имеем права даже 
расчехлять здесь ружья. 
Отстрелом и отловом 
волков, которые по новым 
правилам не относятся 
к нежелательным видам, 
можем заниматься только на 
арендуемых охотугодьях. От 
помощи местным жителям не 
отказываемся, но все должно 
быть по закону. Для этого в 
райисполкоме собирается 
комиссия, которая решает, 
какой структуре или сразу 
нескольким нужно заняться 
устранением животного. 
Подобные случаи для 
райцентра не единичные: 
они участились с 2014 года, 
когда стала снижаться 
популяция дикого кабана. 
Кстати, с января этого года 
на арендуемых охотугодьях 
отстрелили 25 волков. 
Поведение зверя понятно: 
ему нужно пропитание, а 
домашние собаки — легкая 
нажива: на цепи, их легко 
распознать. Вот и выходит, 
что волки захаживают на 
подворья. От нынешнего 
зверя уже пострадали шесть 
собак».

(скарочана)
татьяна бизюк

“беларусь сегодня”

Волки уже не первый год держат в страхе жителей 
деревень Городокского района. Этот сезон обещает 
стать критичным. На календаре еще только середина 
октября, а серые уже съели девять собак. Да не 
просто в глухой деревушке, а в самом райцентре. 
Горожане даже говорят, что хищник попал на камеру 
видеонаблюдения около райисполкома.

в Городке волки Съели неСколько Собак…

«СБ Беларусь Сегодня» 
опубликовала заметку о том, 
что «волки съели несколько 
собак в Городке и попали на 
камеру видеонаблюдения в 
центре города». В местной 
организации Белорусского 
общества охотников и 
рыболовов TUT.BY заверили, что 
«ничего страшного в Городке не 
происходит, никакие волки тут 
стаями по улицам не ходят».

— А божачкі, волки опять 
«терроризируют Городок»? 
Да что вы такое говорите! Ну 
начинается новый сезон сказок 
«про страшных волков» из-
под Городка, — иронизирует 
сотрудница районной 
организации БООР и советует 
позвонить за разъяснением 
ситуации ее начальству.

Директор организации Юрий 
Леонов заверил, что ни волков, 
ни их следов в райцентре он не 
видел:

— Да, разговоры по 
Городку ходят: якобы на 
окраине райцентра, на улице 
Яблоневой, то ли задушили, то 
ли съели собаку. Но достоверно 
неизвестно, от чего она погибла. 
То есть не установлено, что на 
нее напал именно волк. Слухи о 
том, что волки «терроризируют» 
частные подворья, сильно 
преувеличены. Он, волк, если 
и есть, то один и старый. И если 
и появляется, то на окраине, 
которая расположена рядом с 
лесом. По центру Городка волки 
стаями не ходят.

Юрий Леонов советует 
жителям Городка меньше 
придавать значения слухам:

— Поднимается очередной 
ажиотаж. Это как в прошлом году 
было с деревней Газьба, которую 
тоже «терроризировали» волки. 
В итоге мы там добыли лишь 
одного волка.

news.tut.by

«Гарадоцкі веснік» 
паведаміў, што на працягу 
года жыхар адной з вёсак 
Гарадоцкага раёна ў стане 
ап’янення без правоў на 
кіраванне транспартнымі 
сродкамі затрымліваўся 
спачатку ў мінулым лістападзе 
пры кіраванні мапедам, а 
30 верасня пры кіраванні 
мотаблокам.

Вялікія штрафы і 
крымінальная адказнасць не 
спыняе асобных грамадзян 
ад кіравання транспартнымі 
сродкамі ў стане ап’янення. 
Пра гэтую з’яву існуе і 
прыказка, што пьянаму і мора 
па калена.

Так у лістападзе мінулага 
года мужчына, які не 
мае правоў на кіраванне 
транспартнымі сродкамі, у 
стане алкагольнага ап’янення 

ехаў на мапедзе. Гэтага 
аматара Бахуса затрымалі 
супрацоўнікі праваахоўных 
органаў, а суд прызнаў 
вінаватым у здзяйсненні 
адміністрацыйнага права-
парушэння. Гора-кіроўца 
заплаціў штраф у памеры 
56,5 б. ст. — гэта больш 
1300 рублёў, а таксама на 
тры гады быў пазбаўлены 
права займацца дзейнасцю, 
звязанай з кіраваннем 
транспартнымі сродкамі.

Толькі гэты вялікі штраф і 
адміністрацыйны пераслед 
не спыніў аматара язды 
ў нецвярозым стане. І ў 
кастрычніку вяскоўца ўжо 
будуць прыцягваць да 
крымінальнай адказнасці па 
ч.1 ст.317-1 Крымінальнага 
кодэкса Рэспублікі 
Беларусь — кіраванне 

транспартным сродкам 
асобай, якая знаходзіцца ў 
стане ап’янення, перадача 
кіравання транспартным 
сродкам такой асобе або 
адмова ад праходжання 
праверкі (агляду). Справа ў 
тым, што высноў мужчына не 
зрабіў, і 30 верасня быў зноў 
затрыманы за кіраваннем 
мотаблокам ў стане 
алкагольнага ап’янення. 
За гэта яму пагражаюць 
папраўчыя работы на 
тэрмін да двух гадоў з 
пазбаўленнем права займаць 
пэўныя пасады, або арышт з 
пазбаўленнем права займаць 
пэўныя пасады са штрафам, 
або пазбаўленне волі на той 
жа тэрмін з пазбаўленнем 
права займаць пэўныя 
пасады або займацца пэўнай 
дзейнасцю.

Толькі ці будзе ўрокам гэты 
крымінальны прысуд для 
вяскоўца пакажа час.

л. антонаў

 Охотники — о слухах, что Городок «терроризируют» 
волки.

 «очередной 
ажиотаж»

Гарадоцкая міліцыя двойчы за год затрымлівала 
бяспраўнага вяскоўца пьяным і пры кіраванні 
мапедам, і кіраванні матаблокам.

пьяны бяСпраўнік адкажа 
перад Судом
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наша мадэль 

На досвітку беларускай 
незалежнасці адна з 
недзяржаўных газет 
апублікавала выдатную па 
лаканічнасці карыкатуру. 
Намаляваны быў рэмень 
з напісанымі на ім трыма 
Ленінскімі словамі: «Вучыцца, 
вучыцца, вучыцца».

Мінула чвэрць стагоддзя. 
Сваёй актуальнасці карыкатура 
не страціла, пра што і абвясціў 
адзіны палітык (АП) 5 кастрычніка 
на палігоне ў Івацэвіцкім раёне 
падчас агляду ўзораў айчыннай 
зброі і тэхнікі. Цытую: «Трэба 
зыходзіць з той сітуацыі, якая ў 
нас складваецца. Добры рэмень 
часам таксама карысны для 
дзіцяці».

Два кароткіх сказы, але 
колькі яны спараджаюць 

пытанняў! Па-першае, пра якую 
сітуацыю ідзе гаворка? Хаос 
пачатку 1990-х гадоў даўно 
пераадолены. Бандыцкая 
прыватызацыя спыненая. Усе 
мы — нашчадкі бацькоў і дзядоў, 
якія ўзнялі над Рэйхстагам сцяг 
перамогі. «Беларуская мадэль 
эканамічнага развіцця», як і 
дзяржаўная ідэалогія, аснову 
якой складае патрыятызм, 
сталі рэальнасцю. Кожны 
чытач «Новага Часу» здольны 
працягнуць спіс дасягненняў.

Па-другое, што трэба разумець 
пад «добрым рэменем»? 
Як простаму чалавеку, не 
надзеленаму, як АП, ад прыроды 
«інтуіцыяй, харызмай, сілай 
характару, уменнем вылучыць 
галоўнае і здольнасцю прыняць 
аптымальнае рашэнне ў 

складаных абставінах», 
адрозніць добры рэмень ад 
дрэннага? (Пералік станоўчых 
характарыстык АП я запазычыў 
у акадэміка Анатоля Рубінава).

Зразумела, у адпаведнасці з 
законам «Аб звароцах грамадзян 
і юрыдычных асобаў», можна 
звярнуцца па параду непасрэдна 
да АП або хаця б да кіраўніка 
раённай адміністрацыі. Але 
калі мне памяць не здраджвае, 
галоўная характарыстыка 
нашага часу — хуткасць, а па 
законе ў чыноўнікаў ёсць месяц 
на падрыхтоўку адказу. Але за 
месяц актуальнасць пакарання 
можа быць страчаная, а гэта 
негатыўна адаб’ецца на тым, 
што АП назваў «карысцю для 
дзіцяці».

Здавалася б, наяўнасць 
адпаведнага закона вырашыла 
б праблему. Такую задачу і 
ставілі перад сабой аўтары 
канцэпцыі закона супраць 
хатняга гвалту. Але ж «усё ў 
законах не прапішаш». Аднак 
не варта адчайвацца. У народа, 
які так і не здолеў завяршыць 
пераход ад традыцыйнай эпохі 
да мадэрну, на гэты выпадак ёсць 
справядлівасць, якая «вышэй 
за закон заўсёды, калі на тое 
пайшло».

Пра вяршэнства справядлівасці 
над законам шмат чаго цікавага 
могуць распавесці кандыдаты 
ў прэзідэнты, якіх у Беларусі 
рэгулярна збіваюць падчас 
выбарчых кампаній. Але гэта 
тэма для асобнай гаворкі…

Вернемся да карысці лупцоўкі. 
Вось як яе апісаў сам АП: «Віктар, 
як старэйшы, часта атрымліваў ад 
мяне. Сярэдні, Дзіма, ужо бачыў, 
як Віцю трапляла, і роўненька 
стаяў побач».

Вось якое, аказваецца, 
простае тлумачэнне! Карысць 

— у паслухмянасці! У рамках 
«беларускай мадэлі эканамічнага 
развіцця» толькі ад паслухмяных 
выканаўцаў і можа быць карысць, 
інакш мадэль пойдзе ў разнос. А 
стабільнасць, якая разумеецца 
як нязменнасць, — гэта наша 
ўсё. Таму актыўныя, самастойныя 
людзі ёй проціпаказаныя.

Якія пагрозы хавае для 
аўтарытарнай улады «непоротое 
поколение», добра вядома з 
гісторыі Расійскай імперыі. У 
1762 годзе Пётр III падпісаў указ 
аб «Вольнасці дваранства», 
які, у прыватнасці, забараняў 
лупцаваць дваран пугамі, што 
запусціла працэс фарміравання 
людзей з асабістай годнасцю. 
І пайшло, і паехала. Ну як тут 
ні працытаваць правадыра 
сусветнага пралетарыяту: 
«Дзекабрысты абудзілі 
Герцэна. Герцэн разгарнуў 
рэвалюцыйную агітацыю. Яе 
падхапілі, пашырылі, умацавалі, 
загартавалі рэвалюцыянеры-
разначынцы, пачынаючы ад 
Чарнышэўскага і заканчваючы 
героямі "Народнай Волі"»… 

паводле «бразільскай сіс-
тэмы»

Але заходні герой-адзіночка 
не самотны. На яго баку — 
універсальны закон, які і надае 
яму сілы. У гэтым прынцыповае 
адрозненне не нашага закона 
ад нашага. Апошні заўсёды на 
баку дзяржавы. Таму барацьба 
са злом у нас была, ёсць і бу¬дзе 
функцыяй начальства, а не 
прыватных асобаў. Максімум, што 
ім дазволена — сігналізаваць, 
г.зн. у адпаведнасці з законам «Аб 
зваротах грамадзян і юрыдычных 
асобаў» падаваць скаргі.

Культуры падзяляюцца на 
рэпрэсіўныя і на культуры 
заахвочвання. Зразумела, што ў 
рэальным жыцці ні тая, ні другая 

ў чыстым выглядзе не існуюць. 
Аднак, як правіла, нейкая з іх 
пераважае.

У гэтай сувязі цікавы 
прыклад, які прывёў у газеце 
«Ведамасці» эканаміст Максім 
Буеў: «У 47-м выпуску дзіцячага 
гумарыстычнага кіначасопіса 
«Ералаш» футбольнага 
брамніка трэніруюць паводле 
«бразільскай сістэмы». Сутнасць 
яе палягае ў тым, што за спіной 
галкіпера знаходзіцца вітрына 
цырульні: любы прапушчаны мяч 
павернецца пабітым акном. Такі 
сцэнар — алегорыя сістэмы, у 
якой страх з’яўляецца галоўным 
матыватарам прагрэсу».

Уладальнік доктарскай ступені, 
атрыманай у Оксфардзе, Буеў 
тлумачыць, што ў складаных 
сістэмах памылкі непазбежныя, 
таму такі спосаб матывацыі 
з’яўляецца ад пачатку 
памылковым. Тым не менш, 
у «беларускай мадэлі» ён 
з’яўляецца базавым. Прыгадаем 
візіт АП у Воршу і аргвысновы, 
якія ён справакаваў.

Але, насуперак міфалогіі, 
рэпрэсіўная культура 
падтрымліваецца і перадаецца 
не столькі праз суб’ектаў, 
колькі праз аб’екты рэпрэсій. 
Таму спасылкі АП на вынікі 
рэферэндуму, згодна з якімі 
Беларусь з’яўляецца адзінай 
дзяржавай у Еўропе, якая 
прымяняе смяротнае пакаранне, 
не пазбаўленыя падставаў.

Пры гэтым першы радок 
нацыянальнага гімна («Мы 
беларусы — мірныя людзі») 
нікога не павінен уводзіць у 
зман. «Миру — мир», а смерці 
— смяротнае пакаранне. Адно 
аднаму, як сведчыць гісторыя, не 
перашкаджае.

сяргей нікалюк
“новы час”

У рамках «беларускай мадэлі эканамічнага 
развіцця» толькі ад паслухмяных выканаўцаў і 
можа быць карысць, інакш мадэль пойдзе ў разнос. 
А стабільнасць, якая разумеецца як нязменнасць, 
— гэта наша ўсё. Таму актыўныя, самастойныя 
людзі ёй проціпаказаныя. 

дыСцыпліна паСлухмянаСці па-беларуСку 

«Главная проблема 
современного Православия 
и, собственно говоря, России 
(потому что России нет без 
Православия) — это то, что 
мы разучились быть рабами. 
Христианство — это религия 
сознательного и добровольного 
рабства.

Рабская психология — это 
не какой-то скрытый подтекст, 
а норма мироощущения для 
православного христианина. 
Всё современное общество 
поклоняется идолу социальных 
прав и свобод. И только 
Православная Церковь упорно 
утверждает, что человек — это 
бесправный раб Божий.

Поэтому так неуютно себя 
чувствует современный 
„свободомыслящий“ человек 
в православном храме, где всё 
проникнуто архаикой рабства. 
Как диссонирует для его уха 
обращение к священноначалию 
„Святый Владыко“, „Ваше 
Высокопреосвященство“, „Ваше 
Святейшество“, „ис полла эти 
Деспота“ (многолетие епископу), 
а тем более постоянное 

именование христианами себя 
в молитвах „рабами Божьими“.

Что стоит за понятием „рабство 
Божие“, нам раскрывает 
Евангелие. Раб ничего не 
имеет своего. Он живет только 
милостью своего Господина, 
Который, „посчитавшись“ с ним, 
находит его либо добрым рабом, 
исполняющим Его повеления 
и достойным еще большей 
милости от своего Владыки, либо 
лукавым и ленивым, достойным 
строгого взыскания»…

«ссср смог восстановиться в 
пределах российской империи 
только благодаря потенциалу 
рабской психологии»

«Итак, наши критики правы 
— мы очень удобная религия 
для государства. Поэтому 
христианство и созидало 
великие империи. Ибо 
только православные рабы 
способны на великий подвиг 
самопожертвования во время 
войны и мира. Даже СССР смог 
восстановиться в пределах 
Российской империи, только 
благодаря потенциалу рабской 
психологии, еще по инерции 

сохранявшейся от Православия 
на подсознательном уровне в 
русском народе.

Сегодня Россия вновь мечтает 
о великодержавности. Но 
для православного сознания 
историческое Российское 
величие основывалась 
исключительно на трех китах: 
Православие, Самодержавие, 
Народность.

Святитель Феофан Затворник 
в свое время пророчески 
говорил, что, „когда ослабеют 
или изменятся сии начала, 
русский народ перестанет 
быть русским“. Однако следует 
добавить, что эти начала могут 
жить исключительно в народе — 
рабе Божьем. Именно в рабском 
служении русского народа Богу, 
Его Церкви, Его помазанникам, 
царям и архиереям, кроется 
тайна величия исторической 
России.

Но где найдешь сегодня 
даже лукавых рабов? 
Мы, называющие себя 
православными, представить 
себе не можем, насколько мы 
разные по мировосприятию 
с верноподданными нашими 
предками. И разница кроется в 
том, что из нас революционеры-
демократы всё же по капле 
окончательно выдавили рабское 
сознание.

В нас настолько вдолбили, что 
рабы не мы и мы не рабы, что 

самая суть христианства для нас 
стала чуждой. С отречением от 
Самодержавия мы отреклись 
от принципа, что всякая власть 
от Бога и провозгласили, что 
власть от народа»…

рабское сознание дает 
возможность нам правильно 
относиться и к часам 
патриарха

«Если для нас, православных, 
священноначалие есть образ 
Божий, если мы в его власти 
чтим власть Самого Христа, то 
как мы можем требовать отчета 
от архиерея, которого именуем 
Владыкой из-за власти „вязать 
и решить“ нашу посмертную 
участь? Разве раб может 
требовать отчета от Царя?

Мы всё время боимся, что 
священноначалие нас может 
обмануть или предать. Но 
разве не свидетельствует эта 
подозрительность о нашем 
неверии, что Бог в Церкви? Как 
не может быть тело без главы, 
так и не может быть Церковь без 
Бога.

Рабское сознание дает 
возможность нам правильно 
относиться и к часам (Breguet 
за 30 тысяч долларов — прим. 
„Салідарнасці“) Патриарха 
(если таковые вообще 
существовали), и к дорогим 
иномаркам священноначалия. 
Для раба престиж Господина 
— это его личный престиж. 

Для христианина должно быть 
унизительным, что у архиерея 
машина хуже, чем у светских 
правителей.

Лучше ходить самому пешком, 
чем видеть Предстоятеля 
Церкви ездящим на трамвае 
(как, например, ныне почивший 
Патриарх Сербский Павел). О 
горе Сербии! О унижение для 
всего Православия, когда князь 
Церкви страны, именующей 
себя православной, пользуется 
общественным транспортом. 
Суть доступности Патриарха 
и вообще архиереев не в том, 
что его можно подкараулить по 
дороге в храм или лично написать 
письмо на его электронный 
ящик, а в возможности участия 
в архиерейском Богослужении, 
где епископ возносит за всех 
нас свои молитвы»...

Для того чтобы постичь истину, 
мы должны перестать «включать 
мозги» и начать на деле себя 
мнить ничем и звать никем. 
Одним словом, мы должны 
взращивать в себе раба.

P.S. «Салідарнасці»: Эта 
статья была опубликована 
в православном журнале 
«Благодатный огонь» ровно 
2 года назад. За это время 
РПЦ никак не отреагировала 
на тезисы Алексия Чаплина. 
Молчание — знак согласия?  

(скарочана)
https://gazetaby.com

ідэя рпЦ

 «мы должны взращивать в Себе раба»
Есть статьи, которые не нуждаются в наших 
комментариях. К визиту патриарха Кирилла в 
Минск публикуем фрагменты статьи протоиерея 
Алексея Чаплина, который без экивоков объяснил, 
почему православный обязан быть рабом «Царя, 
Государства, судьи, своего начальника, чиновника, 
полицейского». 
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Тема потери суверенитета Беларуси 
в последнее время часто фигурирует 
в СМИ и даже звучит и из уст 
высокопоставленных политиков.

Имеет ли Россия виды на Беларусь и 
чего в реальности стоит опасаться? Это 
вопросы обсуждали эксперты во время 
круглого стола «Российская гибридная 
агрессия и устойчивость постсоветских 
стран» в Минске. Дискуссия получилась 
жаркой.

— Российская политика за последние 
четыре года утратила какую-то связь с 
реальностью, — отметил руководитель 
аналитического центра Belarus Security 
Blog Андрей Поротников. — Мы видим 
новые вызовы и новую опасность. При 
этом надо учитывать, что политика России 
в отношении разных государств очень 
гибкая, адаптивная, и для каждой страны 
у нее формируются свои механизмы 
российского влияния. Мы должны 
понять, как на это реагировать…

«россия применяет силу в тех 
странах, где цветные революции 
происходят с целью интеграции в 
западные структуры»

Политолог Валерий Карбалевич не 
соглашается с тезисом, что Россия 
планирует полное подчинение 
Беларуси.

— Я думаю, что всё несколько 
сложнее, — считает эксперт. — Обратите 
внимание, как Россия относилась к 
цветным революциям на постсоветском 
пространстве. В тех странах, где 
цветные революции происходили 
под антироссийскими лозунгами, при 
активной поддержке Запада и с целью 
интеграции в западные структуры — тут 
Россия действовала жёстко, применяя 
силу. Это мы видели на примере Грузии, 
Украины.

Но есть и другие примеры, как 
например, свержение власти в 
Кыргызстане в 2010 году и смена власти 
революционным путем в 2018 году.

— Россия отнеслась к этому достаточно 
спокойно, — напоминает Валерий 
Карбалевич. — Именно потому, что не 
стоял вопрос о смене геополитической 
ориентации. И в этом смысле, возможно, 
это какой-то прогноз и для Беларуси в 
случае неких таких подобных событий.

Также, по мнению политолога, следует 
учитывать еще один важный момент: 
на чем зиждется российское влияние 
на постсоветском пространстве. Это 
поддержка авторитарных режимов.

— Поскольку на постсоветском 
пространстве доминирует авторитарные 
режимы, то логична их ориентация на 

«Святы Сінод Рускай праваслаўнай 
царквы вырашыў перапыніць 
еўхарыстычныя зносіны з 
Канстанцінопальскім патрыярхатам», — 
такі вынік пасяджэння Святога Сіноду ў 
Мінску. Прынамсі, так сказаў старшыня 
аддзела знешніх царкоўных сувязяў 
Маскоўскага патрыярхату мітрапаліт 
Валакаламскі Іларыён. Менавіта 
такім чынам РПЦ адрэагавала на 
намер Усяленскага патрыярха надаць 
аўтакефалію Украінскай праваслаўнай 
царкве. Масква не згодная з вывадам 
з-пад кантролю вялікай часткі «сваёй» 
паствы.

Што азначае «перапыненне 
еўхарыстычных зносінаў»? 
Яно азначае, што святары РПЦ 
прыпыняюць памінанне патрыярха 
Канстанцінопальскага ў набажэнствах 
Рускай праваслаўнай царквы. Вернікам 
і шараговым святарам не дазваляецца 
здзяйсняць службы са святарамі 
Усяленскага патрыярхату і наведваць 
храмы гэтага Усяленскага патрыярхату.

Сапраўды, гэта азначае раскол 
праваслаўнай царквы. РПЦ 
дэманстратыўна і нахабна парушыла 
15-е правіла Двухразовага сабору 861 

На встрече со студентами в Гродно 
19 октября президент заявил, что его 
тревожит «стремление молодых людей 
получить высшее образование за 
рубежом».

«Официальный лидер прав, когда 
говорит, что у Беларуси — выгодное 
географическое положение и что это 
создает хорошие условия для заработка 
людей, экономического развития, — 
пишет Александр Класковский на сайте 
naviny.by. — Я бы добавил: белорусы 

«так Стоит ли удивлятьСя?..»

— нация с крепкой трудовой моралью, 
которую не разрушили десятилетия 
советского строя.

Но почему же тогда мы отстаем 
от соседей, других постсоветских и 
посткоммунистических государств?

В одном из романов белорусского 
классика Владимира Короткевича 
есть притча о том, как бог делил земли 
между народами. И вот, дав белорусам 
ну исключительно райский уголок, 
спохватился: „А чтобы не чересчур вы 

перед моим раем гордились, дам я вам 
наихудшее во всем свете начальство. 
Оно вам того рая немного поубавит...“

Впрочем, если серьезно, то 
белорусскому электорату нечего пенять 
ни на бога, ни на черта. Нынешнего 
президента избрали в 1994-м на 
относительно свободных выборах. 
Избрали человека, пообещавшего 
вернуть светлое прошлое, советский 
распределительный рай, который при 
небольшом выборе благ многих грел 
низкими ценами и спасительной (не 
надо рвать жилы) уравниловкой.

Пока можно было эксплуатировать 
советскую индустриальную базу и 
получать большие субсидии от России, 

Политический обозреватель с помощью притчи из романа 
классика объяснил Лукашенко, кто виноват, что молодежь 
не хочет оставаться в Беларуси, что белорусских юношей и 
девушек манит „загнивающий“ Запад.

белорусы по меркам постсовка и 
впрямь жили припеваючи. Но потом 
белорусское чудо быстро скисло.

С начала нынешнего десятилетия 
страна фактически топчется на месте. То 
девальвация, то экономический кризис. 
Средняя зарплата все никак не доползет 
до несчастной тысячи рублей, в то время 
как у литовцев во втором квартале она 
составила в пересчете 2286, у латышей 
— 2476, у эстонцев — 3258, у поляков в 
августе — 2749 рублей (данные Tut.by).

Причем речь идет не о самых богатых 
странах ЕС. Так стоит ли удивляться, что 
белорусских юношей и девушек манит 
„загнивающий“ Запад?»

“салідарнасць”

Россию и логично влияние России на эти 
режимы. И тут в Беларусь — это просто 
классика такого подхода — поясняет 
Валерий Карбалевич. — Поэтому когда 
Лукашенко выбирает между какими-
то угрозами — с одной стороны, 
угроза российского информационного 
влияния, а с другой стороны, угроза 
демократизации, влияние независимых 
СМИ, — то Лукашенко в таком случае 
душит независимые СМИ, а к российским 
относится достаточно лояльно.

«главная угроза для независимости 
беларуси — это лукашенко и мы 
сами»

Со своей стороны социолог Сергей 
Николюк вспомнил недавнее обещание 
Лукашенко раздать всем белорусам 
оружие, чтобы они смогли защищать 
свою не зависимость. Вот только, по 
мнению эксперта, защищать они будут 
вовсе не независимость.

— Надо трезво смотреть на то, что 
происходит в Беларуси. Еще когда 
существовал НИСЭПИ, он в 2015 
году спросил белорусов, как же они 
будут реагировать, если произойдет 
агрессия с Запада или с Востока. Так по 
данным, агрессии со стороны России 
сопротивлялись бы с оружием в руках 
19%, стремились бы приспособиться 
53%, а приветствовали бы эти изменения 
12%. Вот это то ядро внутри белорусского 
общества, которое даже будет радо таким 

событиям, — поясняет Сергей Николюк.
Данные по агрессии со стороны 

войск НАТО также красноречивы. 
Сопротивлялись бы с оружием в 
руках 31% белорусов, старались бы 
приспособиться 46%, приветствовали 
бы 6%.

— Понятно, что это определенная 
декларация, — отмечает социолог. — 
Но сегодня главная характеристика 
белорусского общества — это раскол 
на большинство и меньшинство. Так вот 
наше большинство — пророссийское. 
Это социальная периферия, люди, с 
низким уровнем образования, пожилые, 
живущие в сельской местности и малых 
городах. Но главная проблема в том, 
что белорусская власть опирается на 
это большинство. И вот именно это не 
оставляет будущего для Беларуси.

Что будет в случае агрессии с любой 
стороны? — задается вопросом эксперт.

— Понятно, что Запад не будет 
подбирать нашу периферию, а вот с 
Востока ее как раз могут и подобрать, 
— уверен Сергей Николюк. — И вот 
поэтому, балансируя и не опираясь на 
активное и более модернизированное 
меньшинство, наша власть и составляет 
главную угрозу для независимости 
Беларуси…

 (скарочана)
анастасия Зеленкова

https://gazetaby.com

«Марионеточный» режим Лукашенко за 10 лет получил $ 106 
млрд российских дотаций. Кто тут чья марионетка? 

за деСять лет – $ 106 млрд  дотаций
беларусь – расія

года. Гэтае правіла накіравана супраць 
раскольнікаў і забараняе спыняць 
памінанне патрыярха нават у выпадку 
рэальных кананічных злачынстваў з 
яго боку — да таго моманту, пакуль 
ён не будзе асуджаны паўнамоцным 
саборам епіскапаў. «Калі які-небудзь 
прэсвітэр або біскуп, або мітрапаліт 
адважыцца адступіць ад зносін са сваім 
патрыярхам і не будзе ўзносіць імя яго 
па вызначаным і ўсталяваным чыне, 
у Божым таемнадзеянні, але, перш 
Саборнага абвяшчэння і здзейсненага 
асуджэння яго, учыніць раскол, — 
Святы Сабор вызначыў быць зусім 
чужым усякага святарства», — кажа 
пастанова Двухразовага сабору.

Варта зазначыць, што гэтая пастанова 
была прынятая, калі РПЦ (і Масквы 
ўвогуле) яшчэ і ў праекце не было.

Такім чынам, чальцы Святога Сіноду 
РПЦ на чале з патрыярхам Кірылам 
свядома парушылі адзін з асноўных 
законаў праваслаўя, і ўсе яны павінны 
быць пазбаўленыя сану і адданыя 
анафеме як раскольнікі. Фактычна, з 
гэтага моманту патрыярха Кірыла няма, 
а ёсць грамадзянін Гундзяеў Уладзімір 
Дзмітрыевіч, які незаконна носіць 

патрыяршыя рызы.
Гэта азначае, што ўсе дзеянні ў храмах 

РПЦ і здзейсненыя іх святарамі, будуць 
несапраўднымі. Хрышчэнне, адпяванне, 
святое прычасце — не маюць моцы, бо 
Святы Дух спускаецца на паству праз 
святара. А калі святар зрынуты з сану і 
пракляты як раскольнік?

У найбольш апантаных праваслаўных 
ужо ўзнікла дылема: дзе маліцца ў 
Мінску, калі праваслаўных храмаў, 
апроч РПЦ, амаль няма? Бо, паводле 
царкоўных законаў, той, хто моліцца 
з раскольнікам, сам аўтаматычна 
становіцца раскольнікам.

Беларусам дык увогуле падкінулі 
загадку. Усясветны патрыярх сярод 
іншага пастанавіў «адклікаць прававыя 
абавязацельствы па Саборным 
Пасланні 1686 года», згодна з якім 
Кіеўская мітраполія, што знаходзіліся 
да таго ў складзе Канстанцінопальскага 
патрыярхату, перадавалася пад 
кіраванне Маскоўскага патрыярха. Па 
стане на 1686 год да Кіеўскай мітраполіі 
адносілася і тэрыторыя цяперашняй 
Беларусі. Паводле літары закону, і нашы 
землі лічацца вернутымі ва ўлонне 
Канстанцінопальскай царквы.

Шчыра кажучы, спадара Гундзяева 
можна зразумець. Нехта падлічыў, 
што аўтакефалія для Кіева пагражае 

РПЦ стратай 13 мільярдаў долараў 
ахвяраванняў штогод. Не кажучы 
ўжо пра царкоўную маёмасць (якая, 
паводле ўкраінскіх законаў, належыць 
дзяржаве) — адна Кіева-Пячорская 
Лаўра бясцэнная. Такія грошы могуць 
знесці дах каму заўгодна.

Найбольш разумныя прадстаўнікі 
праваслаўя ва ўсялякім крызісе бачаць 
і акно магчымасцяў. Знакаміты дыякан 
Андрэй Кураеў кажа, што ні адна з 
памесных праваслаўных цэркваў 
не падтрымае РПЦ і не перапыніць 
зносіны з Канстанцінопалем. «Значыць, 
па логіцы канону, яны таксама павінны 
быць для нас як адлучаныя, — 
разважае Кураеў. — Так мы застанёмся 
ў адзіноце». Каб пазбегнуць поўнай 
ізаляцыі, РПЦ давядзецца даць новую 
трактоўку канонаў — аб межах 
царкоўнай еднасці, дысцыпліны і таму 
падобным. А паколькі выкруціцца 
будзе надзвычай цяжка, РПЦ чакае 
маштабная багаслоўская дыскусія. «А 
гэта — пачатак рэфармацыі»…

Але варта ўсвядоміць адно — на 
нашых вачах робіцца гісторыя. Гісторыя, 
якой будуць ставіць помнікі, вакол якіх 
будуць гуляць нашы дзеці. Памацайце 
яе рукамі!

сяргей пульша
“новы час”

Ці здольная РПЦ зрабіць тое, да чаго заклікае паству, — 
пакаяцца?

праваСлаўная траГедыя


